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Székelyudvarhelyen tartott sajtótájékoztatón elemezte Hargita Megye Tanácsának költségvetését
Zakariás Zoltán és Nagy Pál, az Erdélyi Magyar Néppárt megyei tanácsosai.

Tekintettel arra, hogy a 2017-es év zárszámadásait még nem fogadták el a megyei képviselők, nem
tudni, hogy a korábbi költségvetésből mennyi megvalósítást sikerült valóban kivitelezni, noha a 252
millió lejes saját megyei költségvetés – több kiegészítésnek köszönhetően – 312 millió lejre nőtt a
tavalyi év végére. Idén nagyjából 227,6 millió lejből gazdálkodhat Hargita megye, melyből 148,3
milliót működési, míg 79,2 milliót beruházási költségekre fordítanak. A Néppárt megyei tanácsosai
elmondták: a beruházási összeg tartalmazza a tavalyi 32 millió lejjes többletet, mely a 2016 végi
többlet  összeg  fele.  Csökkent  ugyanakkor  az  Országos  Vidékfejlesztési  Programból  származó
pályázati pénzek összege is: míg tavaly 57,3 millió lej érkezett a megyébe, addig idén ez 25,8 millió
lej körüli összeget mutat.

A tanácsosok beszámolójából kiderült: 2017-ben 17,9 millió lejnyi hitel visszafizetését vállalta a
megyei önkormányzat (2,4 millió lejnyi kamat mellett), 2018-ban pedig 2,9 millió lej és 1,3 millió lej
kamat törlesztését tervezik. A hátrányos helyzetűek támogatására – központilag meghatározott
összegként – 46,7 millió lejt költenek, míg a megyei tanács hivatalának működésére 23,2 milliót, az
oktatásra 6,2 milliót,  a kultúrára 9,7 milliót,  a sportra 600 ezret,  az egyházakra 7,5 milliót,  a
szociális-  és  gyermekvédelmi  igazgatóságra  35,8  milliót,  útkarbantartásra  pedig  11  milliót.  A
működési  rész  tavalyihoz  képest  számított  hiánya  megközelítőleg  24  millió  lej,  aminek
következtébe a gyermekvédelmi és szociális igazgatóság utolsó negyedévi költségvetése fedetlen
maradt. A Néppárti frakció a tanácsülésen a meglevő hiány kapcsán javasolta a hiányzó költség
kötelezettségvállaláskénti beiktatását. Javaslatát később jogi véleményezés alapján visszavonta,
mivel azt az ígéretet kapta, hogy a költségvetés kiegészítésnél ez prioritással lesz figyelembe véve.



A beruházásokat vizsgálva kiderül: 1 millió lejt szánnak a Hargita Megyei Tanács hivatalának, 4,6
millió lejt a kórházaknak, 11 millió lejt az integrált hulladékkezelésre, míg 59,5 millió lejből útépítést
vállalnának. Ezen utóbbi összegből 56,1 millió lej a megye településeit összekötő utak újjáépítésére
van elkülönítve.

A megyei tanács vállalta, hogy 2021-ig 250 millió lej értékben fejleszti a települések közti utakat.
Elkötelezett vállalásként 45 milliónyi összeget tervez útkarbantartásra is (kátyúzás, szegélyvágás,
egybefüggő aszfaltrétegek lefektetése). A vállalás kapcsán Zakariás Zoltán elmondta: ez a vállalás
leginkább egy kampányígéretnek tűnik, hiszen e között és a költségvetésben szereplő, 2019--2021
között előirányzott összeg között óriási különbség van.

Nagy Pál hozzászólásában elmondta: van még mit javítani a néppárti és MPP-s képviselők helyzetén
az RMDSZ-es többségű megyei  tanácsban.  Hozzátette:  az  RMDSZ-es képviselők meghallgatják
ugyan javaslataikat, de csak ritka esetben cselekednek azok szerint, az előirányzott tervek és a
megvalósuló projektek pedig gyakran nincsenek köszönőviszonyban sem.

A sajtótájékoztató végén a Néppárt tanácsosai elmondták: fontosnak tartják, hogy rendszeresen
tájékoztassák  a  lakosságot  Hargita  Megye  Tanácsában  történtekről,  ugyanakkor  arra  kérik  a
lakosságot,  hogy  jelezzék  feléjük  felmerülő  problémáikat,  hiszen  csak  így  valósítható  meg  a
hatékony képviselet.
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